
Zápis z 2. zasedání rady programu Progres Q07 „Centrum pro studium středověku“  

7. června 2017, místnost 105, hlavní budova FF UK, 18.00–20.30  

 

Přítomni: prof. Jan Čermák (koordinátor); prof. Lenka Bobková; prof. Marie Bláhová; doc. 

Lucie Doležalová; doc. Michaela Ottová; dr. Martin Bažil; doc. David Eben; dr. Tomáš Klír. 

 

Omluveni: doc. Daniel Boušek 

  

Program:  

 

1. Zahájení setkání koordinátorem. 

 

2. Sdělení koordinátora o pravidlech využití finančních prostředků SVV: 

a) určeno na podporu studentů doktorského a navazujícího magisterského studia; 

b) částka určená na letošní rok je poměrně vysoká, ale v roce 2018 se již pravděpodobně 

nebude opakovat. 

 

3. Vyhodnocení 2. kola vnitřní soutěže o dílčí prostředky programu Progres Q07: 

a) v radě je shoda na postupném dotvoření transparentních a precedentních pravidel; 

b) diskuze o financování nákupu knih – úvahy o možném speciálním balíčku, aby jejich 

nákup méně zatěžoval vnitřní soutěž; 

c) individuální hodnocení každého podaného projektu – z 26 navrhovaných projektů 

bylo přijato 23. Ke třem projektům budou vyžádány dodatečné podklady a rada o nich 

rozhodne později per rollam. Rozděleno bylo přibližně 320.000,- Kč z kmenových 

zdrojů Progresu a 180.000,- Kč z fondu SVV. 

d) debata o vztahu překladatelské řady Bilingua a medievistické překladové řady 

připravované J. Starým a kol. – koncepce obou řad se liší; 

e) debata o sériích medievistických přednášek – jedná se o důležitou položku, u níž je 

důležitá včasná propagace mezi studenty; 

f) debata o dílčím, ale opakovaném financování jedné položky – bude třeba mít 

horizontálně propojeny jednotlivá kola vnitřní soutěže, projekty a výstupy. 

g) debata o vztahu soutěžních projektů a individuálních prostředků přidělených interním 

členům Progresu („hřiven“) – shoda, že rada nemůže během roku sledovat čerpání, a 

„hřivny“ proto nebudou při vyhodnocení soutěže reflektovány; 

h) debata o případech, kdy žadatelé na tutéž konferenci žádají různé množství 

prostředků – pokud rozdíl není výrazný, netřeba řešit.  

i) osoba bez formální afiliace na FF UK se do vnitřní soutěže nemůže zapojit přímo, ale 

pouze prostřednictvím interního člena Progresu; 

j) v dispozicích pro příští kola soutěže žadatelům připomenout, aby uvedli 

harmonogram plnění, především termíny pro publikační výstupy;  

k) rozsáhlá debata o financování překladů odborné literatury – názor rady je v detailech 

rozrůzněný, většinová shoda je nicméně v tom, že výjimečně by bylo možné takové 

překlady podpořit, pokud je doprovodí vlastní odborný výstup (předmluva, samostatná 

studie). 

 

4. Diskuze o využití zbývajících prostředků alokovaných z kmenovém fondu Progresu a ve 

fondu SVV: 

a) bude vypsáno 3. kolo vnitřní soutěže s důrazem na (i) projekty doktorandů, odměny 

za jejich podstatné badatelské výsledky a podporu publikačních výstupů z dizertací; (ii) 

nákup knih; 



b) část z kmenového fondu má být podle možností převedena do příštího roku;  

c) pro příští rok rada zvažuje vypsat soutěž o intenzivní podporu jednoho post-

doktorského pracovníka – budou rozpracovány pravidla soutěže. 

  

5. Zakončení setkání koordinátorem. 

 

 

Zapsal: Tomáš Klír 


